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P R O T O K Ó Ł  Nr XXIV/12 
 

z obrad dwudziestej czwartej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VI kadencji, która się 

odbyła dnia 25 października 2012 roku.  

Sesję prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Bolesław Zemła. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 15.00, a zakończyła o godz. 20.50. 
 
 

Obecni: wg załączonej listy obecności. 

 

Porządek obrad: 

 

 1.   Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

 2.   Przedstawienie porządku obrad.  

 3.   Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

 4.   Wystąpienia zaproszonych gości.  

 5.   Informacja o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2011 /2012. 

6. Informacja na temat przygotowania placówek oświatowych do roku szkolnego 

2014/2015. 

 7.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

 7.1.zmiany uchwały Nr XXXVIII/409/09 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 29    października 

2009 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla   niepublicznych 

przedszkoli i szkół oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości jej wykorzystania, 

7.2.określenia na rok 2013 stawek podatku od środków transportowych, 

7.3.zmiany uchwały nr LV/369/93 Rady Miejskiej w Cieszynie z dnia 25.11.1993 roku 

 w sprawie utworzenia i nadania statutu Książnicy Cieszyńskiej, 

7.4.nadania statutu Książnicy Cieszyńskiej, 

7.5.zmiany uchwały nr XLIII/267/92 Rady Miejskiej w Cieszynie z dnia 30.12.1992 roku w 

sprawie utworzenia komunalnej instytucji kultury pn. Teatr im. Adama Mickiewicza w 

Cieszynie, 

7.6..nadania statutu Teatrowi im. A. Mickiewicza w Cieszynie, 

7.7.zmiany uchwały nr LII/537/10 Rady Miejskiej w Cieszynie z dnia 28.10.2010 roku w 

sprawie przekształcenia jednostki budżetowej „Śląski Zamek Sztuki i Przedsiębiorczości w 

Cieszynie” w samorządową instytucję kultury pod nazwą „Zamek Cieszyn. Ośrodek Badań i 

Dokumentacji nad Kulturą Materialną i Wzornictwem”, 

7.8.nadania statutu Zamkowi Cieszyn. Ośrodkowi Badań i Dokumentacji nad Kulturą  

Materialną i Wzornictwem, 

7.9.nadania statutu Bibliotece Miejskiej w Cieszynie, 

7.10.nadania statutu Zespołowi Pieśni i Tańca Ziemi Cieszyńskiej im. J. Marcinkowej, 

7.11.nadania statutu Cieszyńskiemu Ośrodkowi Kultury „Dom Narodowy”, 

7.12.zmiany uchwały Nr XVII/170/99 z dnia 25 listopada 1999 roku w sprawie utworzenia 

jednostki budżetowej pod nazwą „Dom Spokojnej Starości” w Cieszynie, 

7.13.statutu Domu Spokojnej Starości w Cieszynie, 

7.14.podjęcia działań zmierzających do wspólnego prowadzenia z Województwem  Śląskim 

instytucji kultury pod nazwą Zamek Cieszyn. Ośrodek Badań i Dokumentacji nad Kulturą 

Materialną i Wzornictwem, 

7.15.określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych  

odpadów, w zamian za uiszczaną przez właściciela nieruchomości opłatę za  gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, 
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7.16. określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, 

7.17. wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

składanej przez właściciela nieruchomości, 

7.18. odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie 

zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne, 

7.19. zmiany uchwały Nr XV/155/11 z dnia 29 grudnia 2011 roku w sprawie ustalenia stref 

płatnego parkowania, wysokości stawek opłat za parkowanie pojazdów samochodowych na 

drogach publicznych w tych strefach, wysokości opłaty dodatkowej 

i sposobu poboru tych opłat, 

7.20. uzgodnienia prac wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody, polegających na 

zabiegach pielęgnacyjnych drzew – pomników przyrody,   

7.21.  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu, 

7.22.  zmiany budżetu Miasta na 2012 rok, 

7.23.  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2012-2025, 

7.24. zmiany uchwały Nr XXII/220/12 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 29 sierpnia 2012 roku 

w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Trybunału Konstytucyjnego o stwierdzenie 

niezgodności niektórych przepisów ustawy z dnia 7 września 1991r. o systemie oświaty oraz 

rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia 21 maja 2011r. w sprawie ramowych 

statutów publicznego przedszkola oraz publicznych szkół z Konstytucją Rzeczypospolitej 

Polskiej, 

7.25. podziału Gminy Cieszyn na stałe obwody głosowania, ustalenia ich granic,         

numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, 

7.26. udzielenia odpowiedzi na wezwanie do usunięcia naruszenia prawa złożonego przez  

Pana Jana Piotra Kulig. 

8. Informacja Burmistrza o stopniu zaawansowania realizacji inwestycji „Uporządkowanie 

gospodarki ściekowej w aglomeracji cieszyńskiej”. 

9. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Burmistrza Miasta dotycząca oświadczeń 

majątkowych za 2011 rok, złożonych przez osoby pełniące funkcje 

w jednostkach samorządu terytorialnego. 

10.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie między sesjami.    

11.  Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i  zapytania     

radnych. 

12.  Wnioski Komisji Rady oraz Klubów Radnych.  

13.  Oświadczenia i sprawy różne.  

14.  Zamknięcie sesji.  

 

 

 

X  X  X 

 

 

Ad 1. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Bolesław Zemła otworzył dwudziestą czwartą sesję Rady 

Miejskiej Cieszyna.  

Przewodniczący przywitał Panią Joannę Wowrzeczka, reprezentującą Stowarzyszenie im. 

Stanisława Brzozowskiego (Świetlica Krytyki Politycznej „Na Granicy”, ul. Zamkowa 1, 

Cieszyn). 



3 
 

Następnie przywitał Wysoką Radę, Burmistrza Miasta Cieszyna Pana Mieczysława Szczurka, 

I Z-cę Burmistrza Miasta Pana Jana Matuszka, II Z-cę Burmistrza Miasta Pana Adama 

Swakonia, Skarbnika Miasta Panią Alicję Dąbrowską oraz Sekretarza Miasta Pana Ryszarda 

Mazura.  

Przewodniczący Rady przywitał również kierowników miejskich jednostek organizacyjnych, 

Naczelników Urzędu Miejskiego, przedstawicieli mediów, mieszkańców oraz wszystkich 

obecnych. 

W sesji uczestniczyło 21 radnych, co stanowiło kworum do podejmowania prawomocnych 

decyzji. 

 

Ad 2. 

 

Bolesław Zemła  -  przypomniał, że wszyscy Państwo otrzymali porządek obrad. Zapoznał 

zebranych z treścią pisma Burmistrza Miasta z dnia 5.10.br. informującego, iż projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia Programu wspierania rodziny miasta Cieszyna na lata 2013-

2015, który w planie pracy Rady ujęto na miesiąc październik, przedstawiony zostanie 

w terminie późniejszym. Gotowy materiał przedłożony zostanie Radzie po dokonaniu 

uzgodnień z Komisją Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii Społecznej.  

 

Janina Cichomska – odczytała treść wniosku Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii 

Społecznej w sprawie zdjęcia z porządku obrad sesji, projektu uchwały w sprawie wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie  odpadami komunalnymi, składanej przez 

właściciela nieruchomości.  Zdaniem Komisji, Rada w pierwszej kolejności powinna 

zadeklarować wybór jednej z czterech ustawowo określonych metod ustalenia stawki,   

poprzez przyjęcie uchwały w sprawie wyboru  metody lub wyboru metody i określenia 

wysokości stawki. Dopiero potem właściwe będzie ustalenie wzoru deklaracji, w której 

w zależności od wyboru metody mnożną będzie  liczba mieszkańców  (tak jak w projekcie 

uchwały), bądź liczba określająca zużycie wody lub powierzchnię lokalu mieszkalnego. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – zgłosił wniosek o wycofanie z porządku obrad 

projektów uchwał oznaczonych punktami od 7.3 do 7.11. Są to projekty uchwał dotyczące 

nadania nowych statutów w cieszyńskich jednostkach kultury oraz projekty uchwał w sprawie 

wprowadzenia zmian w dotychczasowych  statutach tych placówek. Powiedział, że zdaniem 

Państwa Radnych dokumenty wymagają wprowadzenia korekt w kierunku ich ujednolicenia. 

Przychylając się do tych głosów, wniósł o wycofanie spod obrad Rady wspomnianych 

projektów uchwał. Ponadto poinformował, że w dniu dzisiejszym otrzymał wiadomość 

o nowych zmianach w przepisach dotyczących tzw. „ustawy śmieciowej”, wniósł zatem  

o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczaną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Ponadto zgłosił 

wniosek o zmianę kolejności tzw. „uchwał śmieciowych” w ten sposób, aby projekt uchwały 

oznaczony jako 7.18 umieścić przed projektem uchwały oznaczonym obecnie jako 7.15. , bowiem 

jako pierwszy powinien być rozpatrzony projekt uchwały w sprawie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają 

odpady komunalne. 
 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej 

i Patologii Społecznej w sprawie zdjęcia z porządku obrad sesji, projektu uchwały w sprawie 

wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie  odpadami komunalnymi, składanej 

przez właściciela nieruchomości. 
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W/w wniosek Rada przyjęła 18 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza Miasta o wycofanie z porządku 

obrad projektów uchwał oznaczonych punktami od  7.3 do 7.11. 

 

W/w wniosek Rada przyjęła 20 głosami za. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza Miasta o wycofanie 

z porządku obrad projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczaną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

W/w wniosek Rada przyjęła 20 głosami za. 

 

Przewodniczący Rady zaproponował przegłosowanie wniosku Burmistrza Miasta o zmianę 

kolejności obradowania nad tzw. „uchwałami śmieciowymi”. 

 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa Pan Aleksander Dorda poinformował, 

iż z uwagi  na fakt, że wycofany został z porządku obrad projekt  uchwały w sprawie wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez 

właściciela nieruchomości, wniosek zgłoszony przez Pana Burmistrza jest w tym momencie 

bezprzedmiotowy. 

 

Przewodniczący  Rady przedstawił  projekt porządku obrad po zmianach: 

 

1.   Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2.   Przedstawienie porządku obrad.  

3.   Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

4.   Wystąpienia zaproszonych gości.  
5.   Informacja o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2011 /2012. 

6.   Informacja na temat przygotowania placówek oświatowych do roku szkolnego 2014/2015. 

7.   Podjęcie uchwał w sprawie: 

7.1. zmiany uchwały Nr XXXVIII/409/09 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 29 

 października 2009 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla    

 niepublicznych przedszkoli i szkół oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości jej      

 wykorzystania, 

7.2. określenia na rok 2013 stawek podatku od środków transportowych, 

7.3. zmiany uchwały Nr XVII/170/99 z dnia 25 listopada 1999 roku w sprawie  utworzenia 

jednostki budżetowej pod nazwą „Dom Spokojnej Starości” w Cieszynie, 

7.4.  statutu Domu Spokojnej Starości w Cieszynie, 

7.5. podjęcia działań zmierzających do wspólnego prowadzenia z Województwem Śląskim 

instytucji kultury pod nazwą Zamek Cieszyn. Ośrodek Badań i  Dokumentacji nad Kulturą 

Materialną i Wzornictwem, 

7.6. określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, 

7.7.odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie   

zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne,        
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7.8. zmiany uchwały Nr XV/155/11 z dnia 29 grudnia 2011 roku w sprawie ustalenia stref 

płatnego parkowania, wysokości stawek opłat za parkowanie pojazdów samochodowych na 

drogach publicznych w tych strefach, wysokości opłaty dodatkowej i sposobu poboru tych 

opłat, 

7.9.  uzgodnienia prac wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody, polegających    na 

zabiegach pielęgnacyjnych drzew – pomników przyrody,   

7.10.  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu, 

7.11.  zmiany budżetu Miasta na 2012 rok, 

7.12.  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2012-2025, 

7.13.  zmiany uchwały Nr XXII/220/12 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 29 sierpnia 2012 roku 

w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Trybunału Konstytucyjnego o stwierdzenie 

niezgodności niektórych przepisów ustawy z dnia 7 września 1991r. o systemie oświaty oraz 

rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia 21 maja 2011r. w sprawie ramowych 

statutów publicznego przedszkola oraz publicznych szkół z Konstytucją Rzeczypospolitej 

Polskiej, 

7.14.podziału Gminy Cieszyn na stałe obwody głosowania, ustalenia ich granic,         

numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, 

7.15. udzielenia odpowiedzi na wezwanie do usunięcia naruszenia prawa złożonego przez 

Pana Jana Piotra Kulig. 

8. Informacja Burmistrza o stopniu zaawansowania realizacji inwestycji „Uporządkowanie 

gospodarki ściekowej w aglomeracji cieszyńskiej”. 

9. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Burmistrza Miasta dotycząca oświadczeń 

majątkowych za 2011 rok, złożonych przez osoby pełniące funkcje 

w jednostkach samorządu terytorialnego. 

10.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie między sesjami.    

11.  Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i  zapytania     

radnych. 

12.  Wnioski Komisji Rady oraz Klubów Radnych.  

13.  Oświadczenia i sprawy różne.  

14.  Zamknięcie sesji.  

 

W/w porządek obrad Rada przyjęła 20 głosami za. 
 

Ad 3. 

 

Do protokołu z obrad dwudziestej trzeciej sesji Rady Miejskiej, która odbyła się 27 września 

2012 roku nie wniesiono uwag, tym samy protokół został przez Radę przyjęty. 

 

Ad 4. 

 

Bolesław Zemła – poprosił o zabranie głosu Panią Joannę Wowrzeczka z Świetlicy Krytyki 

Politycznej „Na Granicy” . 

 

Joanna Wowrzeczka – poinformowała, iż w dniach 30 listopada br. oraz 1 grudnia br. 

odbędzie się  Kongres Kultury i Komunikacji w Cieszynie, którego głównym organizatorem 

jest Stowarzyszenie im. Stanisława Brzozowskiego (Świetlica Krytyki Politycznej „Na 

Granicy”, ul. Zamkowa 1, Cieszyn). Jako koordynatorka Kongresu zwróciła się z prośbą do 

Radnych o zaangażowanie się w przedsięwzięcie polegające na informowaniu mieszkańców 

swojego rejonu o tym wydarzeniu oraz przekazaniu materiałów, które zostaną dostarczone do 

Biura Rady w przyszłym tygodniu. Poinformowała, że planowane jest dwudniowe 
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rozmawianie o kondycji, tożsamości i możliwościach rozwoju kultury w pięciu grupach 

roboczych. Zaproszeni zostaną eksperci spoza Cieszyna, którzy podzielą się z nami swoim 

doświadczeniem, pomogą nam także zebrać cały wypracowany w czasie obrad materiał, który 

stanie się podstawą do tworzenia programu rozwoju kultury dla naszego miasta. Kongres 

będzie równocześnie próbą postawienia diagnozy, z jaką kulturą mamy w Cieszynie do 

czynienia, a w związku z tym, które obszary wymagają szczegółowych badań. Uczestnictwo 

w Kongresie jest dobrowolne, oparte na wcześniej zgłoszonej deklaracji obecności 

w wybranej grupie roboczej. 

Szczegółowe informacje zawarte zostały w materiale pisemnym, stanowiącym załącznik do 

protokołu. 

 

Ad 5. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił informację o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 

2011 /2012. Zwrócił się z pytaniem, czy Pan Burmistrz chciałby uzupełnić przedłożony 

materiał o dodatkowe informacje? 

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że nie. 

 

Bolesław Zemła – poprosił o stanowisko do powyższej informacji, Przewodniczącego 

Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 

 

Eugeniusz Raabe – poinformował, że Komisja Oświaty analizowała trzy dokumenty, które 

składają się na punkty 5 i 6 porządku obrad - informację o realizacji zadań oświatowych 

w roku szkolnym 2011/2012 wraz z informacją o wynikach sprawdzianu i egzaminu 

w publicznych szkołach podstawowych i gimnazjach oraz informację na temat przygotowania 

placówek oświatowych do roku szkolnego 2014/2015, odpowiedziami na pytania Komisji 

służył Pan Dyrektor ZOJO Bogdan Ficek. Powiedział, że Komisja zaakceptowała te 

dokumenty, jednakże zwróciła uwagę na brak w pierwszym dokumencie informacji n/t liczby 

uczniów niepełnosprawnych uczęszczających do przedszkola integracyjnego oraz szkoły 

z oddziałem integracyjnym. Po analizie drugiego dokumentu, Komisję zaniepokoiły słabe 

wyniki osiągane przez dzieci uczęszczające do Szkoły Podstawowej nr 4 oraz w mniejszym 

stopniu w Szkole Podstawowej nr 1. Komisja usłyszała, że osiągnięcie słabych wyników 

w SP-4 może być spowodowane odejściem Pani Dyrektor Szkoły na emeryturę i objęciem 

funkcji przez nową Panią Dyrektor. Z szkół gimnazjalnych natomiast, najlepsze wyniki 

w każdym z przedmiotów osiąga Gimnazjum nr 1. 

 

Halina Bocheńska – odnosząc się do załącznika do dokumentu, jakim jest informacja 

o wynikach sprawdzianu i egzaminu w publicznych szkołach podstawowych i gimnazjach, 

stwierdziła, iż w materiale powinna być również informacja, jakie środki naprawcze zostaną 

powzięte w przypadku szkół, które nie uzyskują oczekiwanych rezultatów w wynikach 

nauczania. Ponadto zwróciła uwagę na rozbieżności danych występujących w dokumencie, na 

temat liczby dzieci w placówkach oświatowych. Zapytała również, co się składa na tzw. 

kwotę wydatkowaną? 

 

Dyrektor ZOJO Bogdan Ficek – odpowiedział, że na kwotę wydatkowaną składa się dotacja 

oraz środki uzyskane z Gminy. 

 



7 
 

Krzysztof Herok – zwrócił się z pytaniem, czy Komisja Oświaty, Kultury i Sportu  

porównywała wyniki nauczania w poszczególnych szkołach w roku szkolnym 2011/2012 

z wynikami lat poprzednich? 

 

Eugeniusz Raabe – odpowiedział, że takiej analizy Komisja nie przeprowadzała. 

 

Halina Bocheńska – w uzupełnieniu dodała, iż Komisja otrzymała od Dyrektora ZOJO 

informację, w których szkołach nastąpiła poprawa i w jakich obszarach umiejętności, 

a w których szkołach wskaźniki są niekorzystne.  

 

Andrzej Łukasiak – wskazał dwie szkoły podstawowe, które mimo że są szkołami 

peryferyjnymi osiągają bardzo dobre wyniki nauczania. Jest to Szkoła Podstawowa nr 6 oraz 

Szkoła Podstawowa nr 7. 

 

Czesław Banot – powiedział, że analizując wykaz przedszkoli, w którym podana jest liczba 

oddziałów w danym przedszkolu oraz liczba dzieci, można stwierdzić, iż w wielu z tych 

przedszkoli liczba dzieci przekracza ustawowe 25 w oddziale. 

 

I Z-ca BM Jan Matuszek – zwrócił uwagę, że omawiany dokument dotyczy roku szkolnego 

2011/2012.  Stan na dzień dzisiejszy jest zupełnie inny.  

 

Ad 6. 

 

Bolesław Zemła – przypomniał, że na wniosek Panów radnych Adama Wójtowicza, 

Eugeniusza  Raabe oraz Krzysztofa Heroka, została wprowadzona do porządku obrad 

Informacja na temat przygotowania placówek oświatowych do roku szkolnego 2014/2015. 

Otrzymali Państwo treść wniosku wraz z pytaniami Panów radnych oraz odpowiedzi na te 

pytania przygotowane przez Burmistrza Miasta.  

 

Adam Wójtowicz – złożył kolejne pytania, dotyczące m.in. liczebności klas I szkoły 

podstawowej w roku szkolnym 2014/2015. Zapytał, czy szatnie i toalety w szkołach są 

przystosowane do korzystania z nich dzieci 6-letnich, czy sześciolatki będą pod ciągłą opieką 

tak jak to w tej chwili wygląda w przedszkolach? Ponadto zwrócił się z pytaniem, od kiedy 

będzie realizowany punkt 6 – „Planowane działania w rozłożeniu na lata, dotyczące 

obowiązku szkolnego od lat 6-ciu”? 

 

Burmistrz Miasta – poprosił Pana radnego o spisanie tych pytań, zobowiązał się udzielić 

odpowiedzi również na piśmie. 

 

Krzysztof Herok – zapytał, czy wszystkie szkoły podstawowe będą miały place zabaw dla 

najmłodszych dzieci i czy place te będą gotowe na rok szkolny 2013/2014? 

 

Burmistrz Miasta – powiedział, że Panu radnemu również odpowie na piśmie. 

 

Adam Wójtowicz – nawiązując do punktu 7 – „Planowane działania w przedszkolach po 

przejściu 6-latków  do szkół”  zapytał, czy planowane jest w najbliższych latach otwarcie, 

bądź zamknięcie oddziałów przedszkolnych, czy wręcz przedszkoli w naszym mieście? 

 

I Z-ca BM Jan Matuszek – odpowiedział, że na chwilę obecną ani otwieranie, ani zamknięcie 

oddziałów, czy przedszkoli nie jest planowane. 
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Ad 7. 

Ad.7.1. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XXXVIII/409/09 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 29 października 2009 roku w sprawie 

ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli i szkół oraz 

trybu i zakresu kontroli prawidłowości jej wykorzystania. 

 

Burmistrz Miasta – poinformował, że od 1 września 2012r. w Cieszynie funkcjonują dwa 

punkty przedszkolne prowadzące działalność na podstawie art. 14a ust. 7 ustawy o systemie 

oświaty. Osoby prowadzące punkty przedszkole złożyły w ustawowym terminie informację 

o planowanej liczbie dzieci w punkcie na rok 2013 w związku z powyższym od 1 stycznia 

2013r. będą otrzymywały dotację z budżetu Miasta. Dodatkowo przedszkola, które prowadzą 

w swoich placówkach wczesne wspomaganie rozwoju, złożyły informację o planowanej 

liczbie dzieci objętych tą formą pomocy od 1 stycznia 2013r. W obecnie obowiązującej 

uchwale Rady Miejskiej w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

niepublicznych przedszkoli i szkół oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości jej 

wykorzystania nie zostały ujęte zapisy regulujące dotowanie punktów przedszkoli oraz 

wczesnego wspomagania rozwoju dziecka, w związku z czym konieczna jest zmiana uchwały 

w tym zakresie. 

 

Eugeniusz Raabe – przedstawił pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury i Sportu do w/w 

projektu uchwały. 

 

Maria Liwczak – powiedziała, że Komisja Rozwoju, Gospodarki i Finansów powyższy 

projekt uchwały również zaopiniowała pozytywnie. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XXXVIII/409/09 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 29 października 2009 roku w sprawie 

ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli i szkół oraz 

trybu i zakresu kontroli prawidłowości jej wykorzystania. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 

 

Ad.7.2. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia na rok 2013 stawek 

podatku od środków transportowych. Zwrócił się z pytaniem, czy Pan Burmistrz chciałby 

uzupełnić przedłożony materiał o dodatkowe informacje? 

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że nie. 

 

Maria Liwczak – powiedziała, że Komisja Rozwoju, Gospodarki i Finansów w/w projekt 

uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Bolesław Zemła – z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie określenia na rok 2013 stawek podatku od środków transportowych.  

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 
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Ad.7.3. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/170/99 

z dnia 25 listopada 1999 roku w sprawie  utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą „Dom 

Spokojnej Starości” w Cieszynie. 

 

Janina Cichomska – przedstawiła pozytywną opinię Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej 

i Patologii Społecznej do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Bolesław Zemła – z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/170/99 z dnia 25 listopada 1999 roku w sprawie  

utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą „Dom Spokojnej Starości” w Cieszynie. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 

 

Ad.7.4. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie statutu Domu Spokojnej Starości 

w Cieszynie. 

 

Janina Cichomska – przedstawiła pozytywną opinię Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej 

i Patologii Społecznej do w/w projektu uchwały. 

 

Halina Bocheńska – zaproponowała, aby w projekcie statutu Domu Spokojnej Starości  jako 

§ 9 znalazł się zapis na wzór statutów jednostek kultury, mówiący o tym, że dokonywanie 

zmian w statucie następuje w trybie określonym dla jego nadania. 

 

Tomasz Szkaradnik - Radca prawny – wyjaśnił, że zamieszczanie takiego zapisu w statutach 

instytucji kultury jest obligatoryjne, natomiast nie ma wymogu wprowadzania takich zapisów 

w statutach domów opieki. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie statutu Domu 

Spokojnej Starości w Cieszynie. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 20 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Ad.7.5. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do 

wspólnego prowadzenia z Województwem Śląskim instytucji kultury pod nazwą Zamek 

Cieszyn. Ośrodek Badań i  Dokumentacji nad Kulturą Materialną i Wzornictwem. 

 

Burmistrz Miasta – poinformował, że w maju br. zwrócił się do Marszałka Województwa 

z prośbą  o rozważenie propozycji wspólnego prowadzenia Zamku Cieszyn przez samorząd 

wojewódzki i Gminę Cieszyn. Taką formułę prawną dopuszcza art. 21.1 ustawy 

o organizowaniu i prowadzeniu działalności kulturalnej. Dnia 15 października br. Sejmik 

Śląski  podjął uchwałę w sprawie podjęcia działań zmierzających do wspólnego prowadzenia 

z Gminą Cieszyn instytucji kultury pod nazwą Zamek Cieszyn. Ośrodek Badań 

i Dokumentacji nad Kulturą Materialną i Wzornictwem. Podjęcie analogicznej uchwały przez 

Radę Miejską Cieszyna pozwoli w dalszej kolejności na pracę nad umową, która wskaże 
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m.in. głównego organizatora (z uwagi na lokalizację planuje się, by pozostała nim Gmina 

Cieszyn), sposób powołania dyrektora, proporcje finansowego zaangażowania obu 

organizatorów oraz niezbędne zmiany w statucie instytucji. Planuje się, by proces 

niezbędnych negocjacji i legislacji zakończył się do końca 2012r., tak by Zamek Cieszyn 

mógł otrzymać dotację z budżetu województwa śląskiego już w 2013 roku. 

 

Eugeniusz Raabe – zwrócił się z pytaniem, czy można by poznać treść uchwały Sejmiku 

Śląskiego? 

 

Burmistrz Miasta – powiedział, że merytorycznie uchwała ta jest taka sama jak przedłożony 

Państwu projekt. Odczytał treść uchwały Sejmiku Śląskiego z dnia 15 października 2012 roku 

w sprawie  podjęcia działań zmierzających do wspólnego prowadzenia z Gminą Cieszyn 

instytucji kultury pod nazwą Zamek Cieszyn. Ośrodek Badań i Dokumentacji nad Kulturą 

Materialną i Wzornictwem.  

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie podjęcia działań 

zmierzających do wspólnego prowadzenia z Województwem Śląskim instytucji kultury pod 

nazwą Zamek Cieszyn. Ośrodek Badań i Dokumentacji nad Kulturą Materialną 

i Wzornictwem. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 

 

Ad.7.6. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości 

i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Burmistrz Miasta – poinformował, że zgodnie z art. 6l ustawy z dnia 13 września 1996 r. 

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, Rada Gminy zobowiązana jest określić 

w drodze uchwały stanowiącej akt prawa miejscowego, termin, częstotliwość i tryb 
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Akt ten w szczególności 

winien regulować dokładny termin i częstotliwość oraz dostępną metodę wnoszenia opłaty. 

Ustalona kwartalna częstotliwość wnoszenia opłaty ma na celu możliwie najmniejsze 

obciążenie mieszkańców kosztami systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, przy 

jednoczesnym zorganizowaniu sprawnego i płynnego finansowania systemu. Dodał, że stawki 

opłaty oraz sposób jej naliczania zostaną ustalone w odrębnej uchwale w sprawie opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

 

Alicja Wlach – zwróciła się z pytaniem, czy deklaracje o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi będą składane indywidualnie przez wszystkie osoby 

fizyczne i podmioty? 

 

Aleksander Dorda – odpowiedział, że tę kwestię reguluje ustawa. Wspomniał, że w związku 

z informacją z ostatniej chwili o nowelizacji powyższej ustawy, wycofany został w dniu 

dzisiejszym z porządku obrad projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu 

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczaną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za  gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
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Krzysztof Herok – wyraził obawy co do ściągalności opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, jeśli przyjmie się częstotliwość opłat kwartalnie. Jeżeli bowiem Rada podejmie 

decyzję o opłacie w przeliczeniu na członka rodziny, w przypadku rodziny wielodzietnej, 

opłata ta byłaby sporym obciążeniem finansowym. 

 

Alicja Wlach -  poddała pod rozważenie wycofanie w dniu dzisiejszym z porządku obrad 

omawianego projektu uchwały. 

 

Burmistrz Miasta – zasugerował, aby Rada podejmowała przynajmniej po jednej lub dwie 

uchwały tzw. „śmieciowe” na sesji, bowiem jest wyznaczony termin uchwalenia całego 

pakietu uchwał dotyczących gospodarowania odpadami komunalnymi. 

 

Bolesław Zemła – zapytał o ten termin. 

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że koniec bieżącego roku. 

 

Alicja Wlach – stwierdziła, iż wiadomym jest, że uchwały te trzeba podjąć, jednakże Jej 

zdaniem temat ten mógł być przedstawiony Radzie dużo wcześniej.  

 

Janina Cichomska – przytoczyła przepis prawny, dopuszczający zastosowanie trybu 

miesięcznego uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Alicja Wlach – zgłosiła wniosek formalny o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

 

Halina Bocheńska – poparła wniosek Pani radnej Alicji Wlach. 

 

Krzysztof Kasztura – zaproponował, aby w celu poznania się ze strategią podejścia do tematu 

tzw. „uchwał śmieciowych”, zorganizować spotkanie radnych z przedstawicielami Władz 

Miasta i przedyskutować temat, aby na sesji nie było już tylu wątpliwości. 

 

Adam Wójtowicz – powiedział, że takie spotkanie już się odbyło, niestety frekwencja radnych 

nie dopisała. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek Pani radnej Alicji Wlach o wycofanie 

z porządku obrad projektu uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości 

i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

W/w wniosek Rada przyjęła 15 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 5  głosach 

wstrzymujących się. 

 

Ad.7.7. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, 

a powstają odpady komunalne. 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, w/w projekt uchwały poddał pod głosowanie. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 20 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 
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Ad.7.8. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/155/11 

z dnia 29 grudnia 2011 roku w sprawie ustalenia stref płatnego parkowania, wysokości 

stawek opłat za parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych w tych 

strefach, wysokości opłaty dodatkowej i sposobu poboru tych opłat. 

 

Kazimierz Kabiesz – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska w/w projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Bolesław Zemła – z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr XV/155/11 z dnia 29 grudnia 2011 roku w sprawie 

ustalenia stref płatnego parkowania, wysokości stawek opłat za parkowanie pojazdów 

samochodowych na drogach publicznych w tych strefach, wysokości opłaty dodatkowej 

i sposobu poboru tych opłat. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 

 

Ad.7.9. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie uzgodnienia prac wykonywanych 

na potrzeby ochrony przyrody, polegających na zabiegach pielęgnacyjnych drzew- pomników 

przyrody. 

 

Adam Wójtowicz – poinformował, że Komisja Urbanistyki, Architektury i Ochrony 

Zabytków opowiedziała się za przyjęciem w/w projektu uchwały.  

 

Bolesław Zemła – z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie uzgodnienia prac wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody, 

polegających na zabiegach pielęgnacyjnych drzew- pomników przyrody. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 

 

Ad.7.10. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Cieszyńskiemu. 

 

Maria Liwczak – przedstawiła pozytywną opinię Komisji Rozwoju, Gospodarki i Finansów 

do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Bolesław Zemła – z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 20 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Ad.7.11. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta na 2012 

rok. 
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Maria Liwczak – poinformowała, że Komisja Rozwoju, Gospodarki i Finansów projekt 

uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Adam Wójtowicz – powiedział, że na posiedzeniu Komisji Finansów odniósł się do 

planowanego wniesienia jako aportu do spółki z o.o. „Zakład Budynków Miejskich”, 

nieruchomości lokalowych. Poprosił wówczas Panią Skarbnik o informację na temat pełnej 

kwoty jaką obejmuje aport.  Kwota ta wynosi 592.721,00 zł. 

 

II Z-ca BM Adam Swakoń – powiedział, że na w/w kwotę składają się cztery nieruchomości 

lokalowe przy ulicach: Dzikiej 9, Głębokiej 62, Głębokiej 24, Sejmowej 14. Po wpłaceniu 

kwoty 279,00 zł Gmina Cieszyn obejmuje 593 udziały, przyjmując wartość każdego udziału 

po 1.000,00 zł. Dodał, że nieruchomości te są w bardzo złym stanie technicznym. 

 

Alicja Wlach – stwierdziła, że mimo iż są w złym stanie technicznym, może nadawałyby się 

na mieszkania komunalne. 

 

Burmistrz Miasta – poinformował, że lokale te mają  dużą powierzchnię użytkową, dwa 

z nich ponad 90 m
2
, stąd nie ma na nie chętnych. 

 

Alicja Wlach – powiedziała, że można było rozważyć podzielenie ich na kilka mniejszych 

lokali. Stwierdziła, iż nie rozumie prowadzonej w naszym mieście polityki mieszkaniowej. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta 

na 2012 rok. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 10 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 10  głosach 

wstrzymujących się. 

 

Ad.7.12. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2012-2025. 

 

Maria Liwczak – powiedziała, że Komisja Rozwoju, Gospodarki i Finansów w/w projekt 

uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2012-2025. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 13 głosami za, przy 8 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad.7.13. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/220/12 

Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 29 sierpnia 2012 roku w sprawie wystąpienia z wnioskiem do 

Trybunału Konstytucyjnego o stwierdzenie niezgodności niektórych przepisów ustawy z dnia 

7 września 1991r. o systemie oświaty oraz rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej 

z dnia 21 maja 2011r. w sprawie ramowych statutów publicznego przedszkola oraz 

publicznych szkół z Konstytucją Rzeczypospolitej Polskiej. 
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Burmistrz Miasta – poprosił o udzielenie głosu Panu radcy prawnemu Tomaszowi 

Szkaradnikowi. 

 

Tomasz Szkaradnik - radca prawny – poinformował, że w trakcie sporządzania wniosku do 

Trybunału Konstytucyjnego w związku z uchwałą Rady Miejskiej Cieszyna Nr XXII/220/12 

Rady z dnia 29 sierpnia 2012 roku,  w toku analizy orzecznictwa Trybunału Konstytucyjnego 

doszedł do wniosku, że należy rozszerzyć zarzuty w zakresie zaproponowanym w projekcie 

uchwały. Odniesienie się do większego zakresu norm konstytucyjnych i Konwencji 

o prawach dziecka, pozwoli Trybunałowi Konstytucyjnemu dogłębniej zbadać kwestię 

niezgodności zaskarżonych regulacji nie tylko z przepisami Konstytucji Rzeczypospolitej 

Polskiej, ale także z przepisami Konwencji o prawach dziecka, stanowiącej część porządku 

prawnego Rzeczypospolitej Polskiej. Jednocześnie doprecyzowano zakresy zaskarżanych 

norm.  

 

Adam Wójtowicz – zwrócił się z pytaniem, dlaczego miesiąc temu Rada nie miała projektu 

uchwały tej treści? 

 

Radca prawny – odpowiedział, że decyzja o wystąpieniu do  Trybunału Konstytucyjnego nie 

była do końca pewna. Powiedział, że nowy dokument przygotowano, aby zwiększyć szansę 

powodzenia tej uchwały. Zaproponował, aby szanując ogrom pracy włożonej przez 

Kancelarię Prawną w przygotowaniu tego wniosku, Rada podjęła w dniu dzisiejszym uchwałę 

zmieniającą uchwałę z sierpnia br.  

 

Alicja Wlach – stwierdziła, że Rada nie była klientem Pana radcy w Kancelarii lecz to Radzie 

Miejskiej zaproponowano w sierpniu przyjęcie tej uchwały. 

 

Eugeniusz Raabe – poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu omawiany projekt 

uchwały zaopiniowała negatywnie. Przypomniał, że w sierpniu uchwała o wystąpieniu 

z wnioskiem do Trybunału Konstytucyjnego nie została przyjęta jednogłośnie. Już wówczas 

projekt uchwały budził wiele wątpliwości. 

 

Andrzej Łukasiak – powiedział, że temat wystąpienia z wnioskiem do Trybunału 

Konstytucyjnego o stwierdzenie niezgodności niektórych przepisów ustawy o systemie 

oświaty oraz rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z Konstytucją Rzeczypospolitej 

Polskiej, wyniknął z powodu zbyt małej ilości miejsc w cieszyńskich przedszkolach 

publicznych. Zaczęto bowiem analizować dopuszczalną liczbę dzieci w oddziałach 

przedszkolnych. 

 

Adam Wójtowicz – zapytał, czy przed przystąpieniem do pracy nad projektem uchwały 

i sporządzeniem samego wniosku do Trybunału nie należało podjąć uchwały intencyjnej? 

 

Tomasz Szkaradnik - Radca prawny – odpowiedział, iż w takich sprawach nie podejmuje się 

uchwał intencyjnych. Podkreślił raz jeszcze, że im więcej argumentacji zostanie 

przytoczonych, tym większe szanse  na uzyskanie odpowiedzi, a nie odrzucenie wniosku. 

Dodał, że jako przykład słuszności takiego postępowania można w zakresie rozszerzenia, 

wskazać uchwały podejmowane przez Radę Miasta Stołecznego Warszawy. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Nr XXII/220/12 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 29 sierpnia 2012 roku w sprawie wystąpienia 
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z wnioskiem do Trybunału Konstytucyjnego o stwierdzenie niezgodności niektórych 

przepisów ustawy z dnia 7 września 1991r. o systemie oświaty oraz rozporządzenia Ministra 

Edukacji Narodowej z dnia 21 maja 2011r. w sprawie ramowych statutów publicznego 

przedszkola oraz publicznych szkół z Konstytucją Rzeczypospolitej Polskiej. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 14 głosami za, przy 5 głosach przeciw i 2 głosach 

wstrzymujących się. 

 

Ad.7.14. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Cieszyn na 

stałe obwody głosowania, ustalenia ich granic, numerów oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych. 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, projekt uchwały poddał pod głosowanie. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 

 

Ad.7.15. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na 

wezwanie do usunięcia naruszenia prawa złożonego przez Pana Jana Piotra Kulig. 

Powiedział, że proponuje się uznać za zadane uwagi zawarte w wezwaniu, dotyczące 

przepisów art.3 ust.1 pkt 6 i 7 uchwały Nr XLVI/474/06  Rady Miejskiej Cieszyna z dnia  26 

stycznia 2006 roku w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Cieszyn. Załącznikiem do projektu uchwały jest obszerne uzasadnienie 

podjęcia takiej decyzji. 

 

Adam Wójtowicz – zwrócił się z pytaniem, kiedy zostanie Radzie przedłożony tekst nowego 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Cieszyn. 

 

Tomasz Szkaradnik - radca prawny – poinformował, że prace nad nowym regulaminem 

trwają, stosowny projekt uchwały Pan Burmistrz przewiduje przedłożyć na następną sesję 

Rady Miejskiej. 

 

Halina Bocheńska – zwróciła uwagę, że § 4 omawianego projektu uchwały mówi o wejściu 

uchwały w życie z dniem podjęcia. Zapytała, jak to się ma do wejścia w życie nowego 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Cieszyn, którego na dzień 

dzisiejszy nie ma? 

 

Tomasz Szkaradnik - radca prawny – odpowiedział, że wnioskodawcy przysługuje wniesienie 

skargi do sądu administracyjnego, stąd § 2 projektu uchwały mówi 

o upoważnieniu Burmistrza Miasta Cieszyna do ustanowienia pełnomocnika procesowego do 

zastępowania Rady przed sądami administracyjnymi wszystkich instancji, gdyby ewentualnie 

wnioskodawca taką skargę złożył. 

 

Bolesław Zemła – poprosił, aby tekst nowego regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Cieszyn, radni otrzymali co najmniej na dwa tygodnie przed sesją Rady 

Miejskiej. Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na wezwanie do usunięcia naruszenia prawa 

złożonego przez Pana Jana Piotra Kulig. 
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W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 

 

Ad.8. 

 

Bolesław Zemła – poprosił Pana Burmistrza o  przedstawienie informacji na temat stopnia 

zaawansowania realizacji projektu „Uporządkowanie gospodarki ściekowej w aglomeracji 

cieszyńskiej”. 

 

I Z-ca BM Jan Matuszek – poinformował, że projekt realizowany jest w ramach działania  

„Gospodarka wodno-ściekowa w aglomeracjach powyżej 15 tys. RLM (Równoważna Liczba 

Mieszkańców), Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 2007-2013. Planowany, 

całkowity koszt projektu wynosi 93.800.000,00 zł. Na realizację projektu przyznane jest 

dofinansowanie w wysokości 85% kwoty wydatków kwalifikowanych, poniesionych w toku 

realizacji projektu – nie więcej niż 46.347.477,08 zł. W skład projektu wchodzi 9 zadań: 

1) Budowa stacji zlewnej przy oczyszczalni ścieków w Cieszynie – zadanie zakończone, 

wartość zadania 763,7 tys. zł, 

2)  Modernizacja oczyszczalni ścieków w Cieszynie – zadanie zakończone, wartość zadania 

7,3 mln zł, 

3)  Przebudowa systemu kanalizacyjnego w śródmieściu Cieszyna:  Etap I - obszar zlewni 

rzeki Olzy (25 mln zł);  Etap II - obszar zlewni rzeki Bobrówki (13,2 mln zł);  Etap III – rejon 

ulicy Wiejskiej i Powstańców Śląskich (3,1 mln zł).  Planowany termin zakończenia Etapu I i 

II – IV kwartał 2013 roku, 

4) i 5)  Budowa  sieci kanalizacji sanitarnej w Cieszynie – Kalembicach – Etap i i II – zadanie 

zakończone, wartość zadań 3,5 mln zł, 

6) i 7)  Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w Cieszynie – Mnisztwie – Etap I i II – zadanie 

zakończone, wartość zadań 10,3 mln zł, 

8) Budowa kanalizacji sanitarnej w Cieszynie – Krasnej – planowany termin odbioru 

końcowego I kwartał 2013 roku, 

9) Budowa kanalizacji sanitarnej w Cieszynie w rejonie ulic: Pikiety i Przepilińskiego – 

zadanie zakończone, wartość zadania 2,72 mln zł. 

 

Krzysztof Kasztura – zapytał, czy z uwagi na zagrożone terminy zakończenia realizacji 

projektu, nie przewiduje się zwiększenia zatrudnienia w komórce jaką jest Jednostka 

Realizująca Projekt? 

 

I Z-ca BM Jan Matuszek – odpowiedział, że na dzień dzisiejszy nie ma takiej konieczności. 

Firmy wykonawcze deklarują, że są w stanie wykonać zadanie w terminie. Stwierdził, iż 

niebezpieczeństwo jakieś istnieje, ale na chwilę obecną nie można przewidzieć czy i o ile 

będą poślizgi w terminach zakończenia poszczególnych zadań. Dodał, że na chwilę obecną 

projekt realizowany jest zgodnie z harmonogramem. 

 

Olgierd Lizoń – zwrócił się z pytaniem, czy poza karami umownymi, są inne zabezpieczenia 

na wypadek nie zrealizowania projektu w terminie? 

 

I Z-ca BM Jan Matuszek – odpowiedział, że poza karami umownymi jest zabezpieczenie 

należytego wykonania umowy. Wyraził nadzieję, że nie będzie trzeba z nich korzystać. 
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Alicja Wlach – nawiązała do jednej ze swoich interpelacji w sprawie możliwości skorzystania 

z dofinansowania kosztów podłączenia się do kanalizacji miejskiej przez odbiorców 

indywidualnych – mieszkańców. 

 

I Z-ca BM Jan Matuszek – powiedział, że temat był analizowany i wówczas było tyle samo 

argumentów za, jak i przeciw. 

 

Czesław Banot – poinformował, iż rozmawiał z wieloma mieszkańcami naszego miasta na 

temat kosztów podłączenia się do kanalizacji miejskiej. Dla wielu z nich jest to spory 

wydatek, na który po prostu ich nie stać. 

 

Władysław Macura – zaproponował, aby takim osobom koszty podłączenia się do kanalizacji 

miejskiej rozłożyć na raty. 

 

Ad 9. 

 

Bolesław Zemła – wypełniając dyspozycje art. 24h ust. 1 i 2 ustawy o samorządzie gminnym, 

przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad - Informacji Przewodniczącego 

Rady Miejskiej i Burmistrza Miasta dotyczących oświadczeń majątkowych za 2011 rok, 

złożonych przez osoby pełniące funkcje w jednostkach samorządu terytorialnego. 

 

Burmistrz Miasta – przedstawił informację na temat oświadczeń majątkowych za 2011 rok, 

złożonych na Jego ręce przez osoby pełniące funkcje kierownicze w Urzędzie Miejskim 

w Cieszynie  oraz jednostkach organizacyjnych Urzędu. 

Dokument stanowi załącznik do protokołu. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił informację dotyczącą oświadczeń majątkowych Radnych Rady 

Miejskiej Cieszyna za rok 2011. 

Dokument stanowi załącznik do protokołu. 

 

Burmistrz Miasta – poinformował, że zgodnie z wymogiem ustawowym, Przewodniczący 

Rady oraz Burmistrz Miasta swoje oświadczenia majątkowe przesyłają Wojewodzie, co 

zostało uczynione zgodnie z terminem. 

 

Ad 10. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił sprawozdanie Burmistrza Miasta Cieszyna z działalności za 

okres od dnia 17 września 2012 roku do dnia 12 października 2012 roku. 

 

Alicja Wlach – odnosząc się do rozdziału II sprawozdania dotyczącego spraw finansowych 

zapytała, dlaczego zmniejszono rezerwę celową utworzoną na wydatki bieżące związane 

z funkcjonowaniem przedszkoli o kwotę 27.500,00 zł? 

 

Z-ca BM Jan Matuszek – odpowiedział, że szczegółów nie pamięta, ale na pewno środki te 

mogły być przeznaczone wyłącznie na funkcjonowanie przedszkola. 

 

Eugeniusz Raabe – powiedział, że działalność Burmistrza Miasta polega również na 

przedstawianiu sprawozdań służbowych, stąd wnosił o ich przygotowywanie i zapoznawanie 

z nimi Radę. Powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie z podróży służbowych odbytych 

przez Burmistrza Miasta Cieszyna w okresie od dnia 17 września 2012 roku do dnia 
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12 października 2012 roku, niestety nie o taką informację dokładnie chodziło. Oczekiwał 

raczej informacji, jakie korzyści wyniknęły z danego wyjazdu, jakie sprawy Pan Burmistrz 

załatwiał itp. Stwierdził, iż rozumie, że wśród podróży służbowych są również wyjazdy 

reprezentacyjne.  

 

Burmistrz Miasta – materiał pisemny poszerzył o dodatkowe informacje na temat każdej 

z ośmiu podróży służbowych. 

 

Ad 11. 

 

Marta Kawulok – przedstawiła interpelacje, wnioski i zapytania radnych złożone w okresie 

miedzy sesjami, wraz z odpowiedziami. 

 

Czesław Banot – odniósł się do odpowiedzi na zapytanie dotyczące likwidacji barier 

architektonicznych na fragmencie nowego odcinka ulicy Pokoju. 

 

Janina Cichomska – ustosunkowała się kolejno do odpowiedzi na 7 swoich wniosków i 2 

zapytania. Następnie złożyła kolejne zapytanie, dotyczące opracowania programu 

umożliwiającego odpracowanie zaległości czynszowych. 

 

Krzysztof Herok – odniósł się do odpowiedzi na wniosek dotyczący udostępnienia materiałów 

promocyjnych oraz do odpowiedzi na zapytanie na temat realizacji wniosków i rekomendacji 

pokontrolnych. Ponadto ustosunkował się do odpowiedzi na wnioski złożone razem z Panem 

radnym Adamem Wójtowiczem oraz Panem radnym Eugeniuszem Raabe. 

 

Andrzej Łukasiak – za niezadawalające uznał odpowiedzi na zapytania w sprawie:  terminu 

zakończenia prac remontowych w Szkole Podstawowej nr 2;  zawodów sportowych 

organizowanych w Hali im. Cieszyńskich Olimpijczyków;  terminu uporządkowania terenów 

zieleni pomiędzy rondami na Pastwiskach. 

 

Eugeniusz Raabe – powiedział, że do odpowiedzi na swój wniosek o przedkładanie Radzie 

sprawozdań z wyjazdów służbowych Burmistrza Miasta już się wcześniej ustosunkował, 

natomiast w dniu dzisiejszym chciałby złożyć nowy wniosek. Odczytał treść wniosku 

dotyczącego umieszczania różnych ogłoszeń na frontowej ścianie cieszyńskiego Ratusza. 

 

Alicja Wlach – odnosząc się do odpowiedzi na wniosek dotyczący naprawy nawierzchni ulicy 

Czytelni Ludowej oraz wykonania jej odwodnienia, zapytała, czy Gmina zobowiąże 

wykonawcę robót związanych z wymianą sieci cieplnej do odtworzenia pasa drogowego ulicy 

Czytelni Ludowej? 

 

Burmistrz Miasta – zobowiązał się udzielić Pani radnej odpowiedzi na piśmie. 

 

Adam Wójtowicz – poprosił o doprecyzowanie odpowiedzi na interpelację dotyczącą 

zezwoleń wydawanych przez Miejski Zarząd Dróg na parkowanie. 

 

Burmistrz Miasta – poprosił Pana radnego o złożenie tego wniosku na piśmie. 

 

Adam Wójtowicz – odczytał treść swojego wniosku dotyczącego nieściągniętych należności  

dłużników wobec Zakładu Budynków Miejskich Sp. z o.o., jak również odpowiedź 
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Burmistrza Miasta, iż „…W obecnym stanie prawnym i regulacjach obowiązujących władze 

spółki, nie ma możliwości do udzielenia Panu Radnemu żądanych informacji”. Powiedział, że 

nie zgadza się z tą odpowiedzią. 

 

Burmistrz Miasta – zobowiązał się sprawdzić tę kwestię z radcą prawnym i udzielić 

odpowiedzi Panu radnemu. 

 

Ad 12. 

 

Halina Bocheńska  – przedstawiła wnioski Komisji Oświaty, Kultury i Sportu w sprawie: 

- zabezpieczenia odpowiednich środków finansowych na zatrudnienie dodatkowej osoby – 

opiekuna w Oddziale Integracyjnym Szkoły Podstawowej nr 3, która zapewni specjalistyczną 

opiekę dzieciom niepełnosprawnym, 

- zamieszczania w „Wiadomościach Ratuszowych” informacji na temat  naboru dzieci 

niepełnosprawnych do cieszyńskich przedszkoli integracyjnych, 

-  kierowania subwencji oświatowej przyznawanej na dziecko niepełnosprawne do konkretnej 

jednostki oświatowej w której dziecko pobiera naukę, 

- harmonogramu zajęć nauki pływania dla uczniów klas III cieszyńskich szkół podstawowych 

na basenie przy SP-4, realizowanego w roku szkolnym 2012/2013, 

- utworzenia kolejnego oddziału przedszkolnego na rok szkolny 2012/2013. 

 

Eugeniusz Raabe – odniósł się kolejno do odpowiedzi Burmistrza Miasta na w/w wnioski. 

 

Halina Bocheńska – zapoznała zebranych z wnioskiem Komisji Rozwoju, Gospodarki 

i Finansów w sprawie przeanalizowanie możliwości wyłonienia jednego operatora do 

realizacji i obsługi połączeń w sieci GSM dla całego Urzędu Miejskiego i podległych 

jednostek. 

 

Maria Liwczak – powiedziała, że Komisja z zadowoleniem przyjęła informację zawartą 

w odpowiedzi Burmistrza Miasta na w/w wniosek. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła wnioski Komisji Urbanistyki, Architektury i Ochrony 

Zabytków w sprawie: 

-   powołania w Cieszynie delegatury Śląskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, 

- postępu prac związanych z przygotowaniem miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Cieszyna dla obszaru C oraz planu dla Śródmieścia miasta, 

- udziału członków Komisji w pracach komisji przetargowych i w odbiorach 

powykonawczych w charakterze obserwatorów, 

-   planów podjętych w stosunku do budynku „Granicy” przy ul. Zamkowej 1, 

-  przekazania Komisji do wglądu, projektu planu obejmującego teren położony w rejonie 

skrzyżowania ulic Hajduka i Bobreckiej. 

 

Adam Wójtowicz – poinformował, że zarówno do tematu powołania w Cieszynie delegatury 

Śląskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, jak również do planu zagospodarowania 

przestrzennego dla śródmieścia, Komisja jeszcze powróci. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła wniosek Klubu Radnych „Niezależni” dotyczący statusu 

pracowniczego w Urzędzie Miejskim w Cieszynie Pani Edyty Subocz. Powiedziała, że 

wniosek nie doczekał się jeszcze odpowiedzi, stąd do tematu powrócimy na następnej sesji 

Rady.  
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Ad 13. 

 

Bolesław Zemła – zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z Państwa radnych chciałby złożyć 

oświadczenie? 

 

Eugeniusz Raabe – złożył oświadczenie, odnosząc się do swojej wypowiedzi w dniu 

dzisiejszym przy omawianiu informacji o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 

2011 /2012. Padło stwierdzenie, że niższy poziom nauczania w Szkole Podstawowej nr 4 

w Cieszynie  może wynikać ze zmiany Dyrekcji w tej szkole. Nie jest to jedyna przyczyna 

osiągania słabszych wyników nauczania. Przeprosił zainteresowanych za niezręczną 

wypowiedź. 

 

Adam Wójtowicz – powiedział, że z mediów uzyskał informację o planach powołania 

nowego menadżera w hali Widowiskowo – Sportowej im. Cieszyńskich Olimpijczyków. 

Zapytał, czy będzie to nowy etat, czy w ramach obecnych etatów Miejskiego Ośrodka Sportu 

i Rekreacji oraz jaki będzie skład komisji konkursowej powołanej do wyboru osoby na to 

stanowisko. 

 

Burmistrz Miasta – powiedział, że poprzedni menadżer niestety nie spełniał oczekiwań i już 

nie pracuje, zatrudnienie zatem będzie w ramach etatów MOSiR-u, zaś powołanie składu 

komisji konkursowej jest wewnętrzną sprawą Dyrektora MOSiR-u.   

 

Adam Wójtowicz – zwrócił się z pytaniem, jak zostaną zagospodarowane środki finansowe 

przeznaczone na realizację nauki pływania w klasach trzecich szkół podstawowych? Nie 

wszystkie bowiem szkoły skorzystały z tego programu. 

 

Z-ca BM Jan Matuszek – odpowiedział, że z zajęć nauki pływania  nie skorzystały dwie klasy 

trzecie - jedna w Szkole Podstawowej nr 7 i prawdopodobnie klasa III c w Szkole 

Podstawowej nr 2. Reszta klas ma naukę pływania albo na basenie przy SP-4, albo na UŚ. 

 

Olgierd Lizoń – stwierdził, iż odczuwa ogromy dyskomfort z tego tytułu, że Pan Burmistrz 

nie przedstawił Panu radnemu Adamowi Wójtowiczowi informacji na temat należności 

dłużników wobec Zakładu Budynków Miejskich Sp. z o.o. Przypomniał, że Miasto Cieszyn 

w 100% jest udziałowcem ZBM, nie ma tam żadnego prywatnego kapitału, zatem blokowanie 

takiej informacji uznał za niezasadne. Dodał, iż nie byłoby w tym przypadku naruszenia 

kodeksu prawa handlowego. 

 

Bolesław Zemła – udzielił głos Pani Joannie Rzepka – Dziedzic, reprezentującej Zarząd 

Fundacji Kultury Audiowizualnej „Strefa Szarej”. 

 

Joanna Rzepka – Dziedzic – przedstawiła działalność oraz osiągnięcia prowadzonej przez 

Fundację, Galerii „Szara”, istniejącej w Cieszynie od 2002 roku. Poinformowała, iż z uwagi 

na trudności finansowe, Fundacja zmuszona jest zakończyć działalność Galerii, chyba, że 

znajdzie się jakieś rozwiązanie tej trudnej sytuacji.  

 

Bolesław Zemła – powiedział, że pismo z jakim Zarząd Fundacji w w/w sprawie zwrócił się 

do Rady, skierowane zostało do Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz wszystkich Klubów 

Radnych, w celu zajęcia stanowiska. 
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Eugeniusz Raabe – poinformował, że Komisja Oświaty gościła na swoim posiedzeniu 

przedstawicieli Zarządu Fundacji, wywiązała się obszerna dyskusja, członkowie Komisji 

proponowali różne rozwiązania, aby pomóc Państwu w utrzymaniu działalności Galerii, 

natomiast ostateczne stanowisko w tej sprawie Komisja wyrazi na piśmie. 

 

Przewodniczący wszystkich trzech klubów radnych opowiedzieli się za utrzymaniem 

w Cieszynie Galerii „Szara”, wyrazili poparcie dla wszelkich starań Burmistrza Miasta, aby 

dziesięcioletnia działalność Galerii mogła być kontynuowana. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił pozostałą korespondencję kierowaną do Rady Miejskiej 

Cieszyna: 

1. Panowie Wiesław Płaza i Piotr Holisz reprezentujący Spółkę Cywilną,  zwracają się 

z prośbą o zmianę uchwały Rady Miejskiej Cieszyna dotyczącą zwolnień z podatku od 

nieruchomości w ten sposób, aby zapis mówiący o zwolnieniach podatkowych dla nowo 

wybudowanych budynków na prowadzenie  działalności gospodarczej, poszerzyć o obiekty 

rozbudowane  o ponad 100% powierzchni użytkowej. Komisja Rozwoju, Gospodarki 

i Finansów  prośbę  zaopiniowała pozytywnie. 

2. Rada Rodziców przy Szkole Podstawowej nr 3 z Oddziałami Integracyjnymi, jak również 

Pan Jacek Buława zwracają się z wnioskami o poprawę bezpieczeństwa dzieci 

uczęszczających do SP-3, poprzez rozważenie możliwości zainstalowania na ul. Hallera 

progów zwalniających. Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska  przychyliła 

się do stanowiska Burmistrza Miasta, zapewniającego, iż zastosowane zostaną inne 

rozwiązania niż progi zwalniające, które poprawią bezpieczne dojście dzieci do szkoły. 

3. Dyrekcja Szkoły Podstawowej nr 1 w Cieszynie zwraca się z prośbą o uwzględnienie 

w przyszłorocznym budżecie  szkoły, dodatkowych środków finansowych, potrzebnych do 

wykonania pozostałych zaleceń pokontrolnych, wskazanych przez Państwowego 

Powiatowego Inspektora  Sanitarnego  w Cieszynie.  Komisja Rozwoju, Gospodarki 

i Finansów w powyższej sprawie zajmie stanowisko po uzyskaniu informacji na temat 

wysokości kwoty, brakującej do całkowitego zakończenia prac remontowych w szkole. 

 5. Przewodniczący Rady Powiatu Cieszyńskiego zaprasza na sesję Rady Powiatu, która 

odbędzie się dnia 30 października br. o godz. 13.00 w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego. 

 

Następnie zaprosił wszystkich zebranych do wzięcia udziału w uroczystościach obchodów 

Święta Niepodległości 11 listopada. Ponadto przypomniał o sesji nadzwyczajnej Rady 

Miejskiej Cieszyna, która odbędzie się w dniu 15 listopada br. o godz. 15.00, a poświęcona 

będzie tematyce „Warunki rozwoju przedsiębiorczości w Cieszynie”.    

 

Janina Cichomska – w imieniu Stowarzyszenia Komitet Obywatelski Śląska Cieszyńskiego 

zaprosiła wszystkich na piknik patriotyczny, który odbędzie się dnia 11 listopada br. po 

zakończeniu oficjalnych obchodów Święta Niepodległości.  W ramach pikniku odbędzie się 

pierwsza lekcja śpiewania pieśni patriotycznych. 

 

Ad 14. 

 

Przewodniczący zamknął obrady dwudziestej czwartej sesji Rady Miejskiej Cieszyna. 

 

 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Jolanta Fajkis                    Bolesław Zemła 


